
Ever since their formation in 2013 Leipzig-based THE SLEEPER has become a force to reckon with in the 
flourishing realm of progressive Metalcore. Founded by former Narziss-singer Steven Jost and 
Drummer Richard Petzl the six-piece wrote, recorded and released their debut record the same 
year. “Aurora” became an explosive roller coaster ride filled with unfiltered aggression and pure 
emotion, revealing THE SLEEPER’s exceptional talent and unique sense for melody.

Their debut in the bag, the band hit the road to share the stage with bands such as War From A Their debut in the bag, the band hit the road to share the stage with bands such as War From A 
Harlots Mouth and Deez Nuts, and perform at the legendary Summerbreeze as well as Euroblast. 
They quickly gained reputation as an excellent live band, captivating audiences through sheer 
energy and passion. Oh, they also released the six-song-EP “Apparaturs” in the process!

In 2021 THE SLEEPER hit the studio again to record the follow-up to their brilliant debut. Their sound In 2021 THE SLEEPER hit the studio again to record the follow-up to their brilliant debut. Their sound 
having matured, the band explored new elements within their music while tackling social, political 
and personal issues in the eleven songs making up the LP. “Radiant” was released in 2022 to 
overwhelming praise with critiques applauding the THE SLEEPER’s newfound maturity, electronic 
elements mixed into the sound and the overall catchiness of the record.

Driven by the success of their second LP, the band went right back into the studio to record LP Nr. 3. Driven by the success of their second LP, the band went right back into the studio to record LP Nr. 3. 
“Veil”, released in 2024, explores themes of mental health, depression and emotional isolation with 
THE SLEEPER crafting a sonic experience that is as brutal as it is cinematic. A record that doesn’t just 
demand attention – it resonates deeply.

Now THE SLEEPER has hit the road again playing festivals such as the Full Rewind Festival, taking Now THE SLEEPER has hit the road again playing festivals such as the Full Rewind Festival, taking 
another shot at Euroblast and sharing the stage with incredible friends such as Nightmarer, 
Frontierer, Rivers of Nihil and Heaven Shall Burn. With “Veil” available on all platforms they can’t 
wait to play a show near you soon!
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Seit ihrer Gründung im Jahr 2013 hat sich die Leipziger Band THE SLEEPER zu einer festen Größe in der 
florierenden Progressive-Metalcore-Szene entwickelt. Gegründet von Ex-Narziss-Sänger Steven 
Jost und Drummer Richard Petzl, veröffentlichte das Sextett noch im selben Jahr ihr Debütalbum 
„Aurora“. Die Platte wurde zu einer explosiven Achterbahnfahrt aus ungefilterter Aggression und 
purer Emotion – und offenbarte bereits damals das außergewöhnliche Gespür der Band für Melodien 
und Atmosphäre.

Mit dem Debüt im Gepäck ging es auf die Bühne – unter anderem mit War From A Harlots Mouth und Deez Mit dem Debüt im Gepäck ging es auf die Bühne – unter anderem mit War From A Harlots Mouth und Deez 
Nuts – sowie auf namhafte Festivals wie das Summer Breeze und Euroblast. THE SLEEPER erspielten 
sich schnell den Ruf als herausragende Liveband, deren energiegeladene Auftritte sich tief ins 
Publikum brennen. Ganz nebenbei erschien auch noch die sechstrackige EP „Apparatus“.

2021 zog es die Band wieder ins Studio, um den Nachfolger ihres gefeierten Erstlings einzuspielen. 2021 zog es die Band wieder ins Studio, um den Nachfolger ihres gefeierten Erstlings einzuspielen. 
Musikalisch gereift, erweiterten THE SLEEPER ihren Sound um neue Elemente und setzten sich in den 
elf Songs der LP intensiv mit sozialen, politischen und persönlichen Themen auseinander. Das 
Ergebnis: „Radiant“, veröffentlicht 2022 – ein Album, das Kritiker*innen mit seiner neuen Reife, 
elektronischen Einflüssen und Ohrwurmqualität begeisterte.

Gestärkt durch den Erfolg von „Radiant“ folgte direkt der nächste kreative Schub: Album Nr. 3, Gestärkt durch den Erfolg von „Radiant“ folgte direkt der nächste kreative Schub: Album Nr. 3, 
„Veil“, erschien 2024. Die Songs tauchen tief in die Themen mentale Gesundheit, Depression und 
emotionale Isolation ein – und entfalten eine Klanglandschaft, die genauso brachial wie cineastisch 
ist. Eine Platte, die nicht nur auffällt – sondern nachhallt.

THE SLEEPER sind immer wieder live auf Bühnen in ganz Deutschland und darüber hinaus unterwegs – THE SLEEPER sind immer wieder live auf Bühnen in ganz Deutschland und darüber hinaus unterwegs – 
ob auf renommierten Festivals wie Euroblast und Full Rewind oder gemeinsam mit Szenegrößen wie 
Nightmarer, Frontierer, Rivers of Nihil und Heaven Shall Burn. Mit „Veil“ im Gepäck und einem Sound, 
der brachiale Intensität mit emotionaler Tiefe verbindet, ist die Band bereit für alles, was kommt – 
und freut sich darauf, bald auch bei dir in der Nähe live zu spielen.
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